
 

Regionrådet for Hadeland – Interkommunalt politisk råd Rådhusvegen 39, 2770 Jaren regionhadeland.no 
 

 
 

  

MØTEINNKALLING   
 

Regionrådet for Hadeland - Interkommunalt politisk råd 
 
Dato: 09.06.2023 kl. 10:00  
Sted: Sanne hotell  
    
   

Eventuelt forfall meldes til Ingunn Granaasen tlf. 901 07 945 eller via e-post til 
ingunn.granaasen@gran.kommune.no. Varamedlemmer møter etter nærmere 
avtale. 
 
Saksliste 
14/23  Hadelandserklæringen 
15/23  Fremtidig samarbeid på Hadeland 
16/23  Mulig utvidet regiontilknytning 
 
ORIENTERINGER OG DRØFTINGER  

 Nytt fra Viken fylkeskommune 
 Nytt fra Innlandet fylkeskommune  
 Ulike orienteringer fra andre hvor Hadeland IPR er representert 

 
Vi ønsker velkommen til «Jakten på Hadeland» på Randsfjordmuseet, middag på 
Sanne Hotell og NRK sin sommerkonsert på Operafest Røykenvik senere på 
kvelden som dere har fått egen invitasjon til.  
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14/23 Hadelandserklæringen 
 
Saksbehandler Ingunn Granaasen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Regionrådet for Hadeland – interkommunalt politisk råd 09.06.2023 14/23 

 
 
Daglig leders innstilling: 
 
Regionrådet for Hadeland IPR stiller seg bak Hadelandserklæringen og anbefaler 
kommunene Lunner og Gran å vedta erklæringen slik den foreligger med likelydende 
vedtak i sine kommunestyrer. 
 
Regionrådet anmoder Jevnaker om å fatte likelydende vedtak. 
 
 
Saksdokumenter        Vedlagt 
Hadelandserklæringen       Ja 
 
 
Saksopplysninger: 
Behovet for en Hadelandserklæring ble drøftet vinteren 2023, etter innspill fra Jevnaker 
kommune. Ordførerne i de tre Hadelandskommunene har diskutert formål og innhold i en 
slik erklæring, og på Hadelandstinget fredag 12. mai 2023 la ordførerne fram et konkret 
forslag.   
 
Hadelandserklæringen er ment å fungere som en overbygning for samarbeidet på 
Hadeland, som kan bidra til å binde kommunestyrene sammen. Erklæringen ble diskutert i 
et eget gruppearbeid på Hadelandstinget i mai 2023, og resultatet fra dette arbeidet er 
lagt til grunn for noen justeringer i erklæringen.  
 
Et av innspillene som kom i gruppearbeidet var et forslag om å klargjøre hva som er 
formålet med erklæringen. Det er derfor tatt inn et nytt punkt om formål innledningsvis:   
 
“Gjennom Hadelandserklæringen vil kommunene på Hadeland forplikte seg til å ivareta og 
sikre fremtidig samarbeid. Kommunene vil med erklæringen uttrykke at vi har et felles 
ansvar for å forvalte innholdet i, og begrepet Hadeland”.  
 
Forslaget til Hadelandserklæring inneholder følgende tre hovedpunkter:   
 
Merkevaren Hadeland: Det påpekes at Hadeland er en felles merkevare, som kommunene 
har et felles ansvar for å ivareta. Det skal tilstrebes å bruke Hadelandsbegrepet på 
virksomheter eller aktiviteter der alle tre kommunene er inkludert.  
 
Involvering og samarbeid: I dette punktet presiseres det at kommunene må samarbeide 
og involvere hverandre i større saker, og at kommunene ønsker spesielt å videreutvikle 
samarbeidet om prosjektet “Hadeland nært og naturlig” og Hadeland som merkevare.   
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Felles kultur: I dette siste punktet framheves Hadelands felles historie og kultur, og at det 
er viktig at kommunene i fellesskap videreutvikler dette som en del av merkevaren 
Hadeland.   
 
Daglig leder støtter forslaget til Hadelandserklæring og anbefaler at kommunestyrene 
vedtar erklæringen slik den foreligger. 
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15/23 Fremtidig samarbeid på Hadeland 
 
Saksbehandler Ingunn Granaasen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Regionrådet for Hadeland – interkommunalt politisk råd 09.06.2023 15/23 

 
 
Daglig leders innstilling: 
Det er en rekke regionale oppgaver hvor initiativet og gjennomføring må skje internt på 
Hadeland:  

 Programmet «Hadeland nært og naturlig» 
 Møteplass for politiske og administrativ ledelse  
 Arrangere Hadelandstinget 
 Kompetanse  

 
I tillegg er dette områder hvor det er sammenfallende interesser for to eller tre av 
kommunene: 

 Infrastruktur (vei, bane, nett)  
 Næringsutvikling 

 
Regionrådet for Hadeland IPR anbefaler at de tre Hadelandskommunene oppretter 
«Interkommunalt politisk råd for Hadelandsregionen» fra 1/1-2024 som skal arbeide med 
sakene som er beskrevet over. Det skal opprettes en samarbeidsavtale som ivaretar disse 
områdene. Denne samarbeidsavtalen må godkjennes av kommunestyret i den enkelte 
kommunen. 
 
Regionrådet for Hadeland IPR anbefaler derfor at Lunner og Gran sine kommunestyrer 
gjør likelydende vedtak:  
 
Det nye samarbeidsorganet «Interkommunalt politisk råd for Hadelandsregionen» 
opprettes fra 1/1-2024 og skal arbeide med sakene som er beskrevet over. Det skal 
utarbeides en samarbeidsavtale som ivaretar disse områdene. Denne samarbeidsavtalen 
må godkjennes av kommunestyret i den enkelte kommunen. 
 
Vi anmoder også Jevnaker kommune om å fatte likelydende vedtak.  
 
 
Saksdokumenter        Vedlagt 

 Utredning om samarbeid på Hadeland og utvidet regiontilknytning Ja 
 Samlet dokument – saker fra mars 2023 til i dag    Ja 
 Samlet dokument – saker fra 2022 til februar 2023 om framtidig  Ja 

regionsamarbeid 
 Datoer fra arbeid med framtidig regionsamarbeid 2020-21  Ja 
 Vedlegg med saker fra 2018-20 om arbeidet med framtidig regionalt  Ja 

samarbeid på Hadeland 
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Saksopplysninger: 
I vedlagte utredning har vi sett på regionrådets bakgrunn og historie, og på dagens 
situasjon og utfordringer. Det vises til prosessen fram til den situasjonen regionrådet står 
i nå. Et viktig moment i forhold til tidligere er at Akershus opprettes fra 1/1-2024, noe som 
gjør at samarbeidet på Hadeland må sees på med nye øyne gitt at både Lunner og 
Jevnaker skal inn i dette fylket.  
 
Ulike alternativer for framtidig organisering av samarbeidet mellom de tre 
Hadelandskommunene er vurdert og i tillegg har man jobbet for å se på mulighetene for 
et utvidet regionrådsamarbeid overfor naboregionene.  
 
Hvis vi tar utgangspunkt i Hadelands felles kultur, historie og merkevare mener 
administrasjonen at det er en fordel at de tre kommunene står sammen, slik at man sikrer 
godt samarbeid og god dialog. Slik situasjonen er nå med kun to Hadelandskommuner i et 
formalisert samarbeid og en Hadelandskommune som ikke er formelt med kompliserer 
arbeidet med saker som er Hadelands-spesifikke. Det er viktig at alle tre kommunene er 
likeverdige i prosesser og beslutninger som skal tas.  
 
Det er en rekke saker som kun er aktuelle for kommunene Jevnaker, Lunner og Gran. Det 
er derfor viktig å sikre et formalisert samarbeid på Hadeland for å ivareta disse 
oppgavene. 
 
På Hadelandstinget i mai 2023 hvor de tre formannskapene var samlet ble det 
gjennomført et arbeidsverksted hvor gruppene skulle gå gjennom en rekke 
temaer/oppgaver som gjøres av regionrådet i dag, som er gjort historisk eller som ble satt 
opp av regionrådets medlemmer i arbeidsverkstedet i desember 2022.  
 
Basert på dette arbeidet kom det klart fram at disse temaene var det stor enighet om at 
man skal samarbeide om fremover: 

 Programmet «Hadeland nært og naturlig»  
 Møteplasser for politisk og administrativ ledelse  
 Arrangere Hadelandstinget 
 Kompetanse 

Utover dette kom disse temaene med stor grad av enighet blant gruppene: 
 Infrastruktur (vei, bane, kraftnett) 
 Næringsutvikling 

I tillegg bør man  
 Jobbe for kommunene overfor stat og fylke  
 Koordinerende rolle over naboregioner og andre samarbeidspartner 

En samarbeidsavtale kan beskrive hvilke områder hvor alle tre kommunene har interesse 
av å samarbeide og hvilke områder hvor kun to av kommunene har interesser.  
 
Et formalisert Hadelands-samarbeid fra 2024 kan skje gjennom et interkommunalt politisk 
råd (IPR) med kun de tre Hadelandskommunene eller en annen formell samarbeidsløsning 
(se «mulige organisasjonsformer i kapittel 4). Det er viktig å huske at det er ingenting i 
veien for å være medlem av flere IPR, og det er kun en organiseringsmodell på lik linje 
med andre måter å organisere et samarbeid på som kommunalt oppgavefelleskap eller et 
ideelt as. Hovedgrunnen til at vi mener et IPR er riktig form er at det er direkte politisk 
styrt og skal brukes til politiske samarbeid på tvers av kommuner. 
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Det er imidlertid viktig at vi utover høsten 2024 arbeider med en samarbeidsavtale som 
reflekterer dagens situasjon og skisserer hvordan man ønsker at et slikt nytt samarbeid på 
Hadeland skal gjennomføres.  
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16/23 Mulig utvidet regiontilknytning 
 
Saksbehandler Ingunn Granaasen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Regionrådet for Hadeland – interkommunalt politisk råd 09.06.2023 16/23 

 
Daglig leders innstilling: 
Regionrådet tar informasjonen som ble gitt i møtet til orientering. 
 
Saksdokumenter         Vedlagt 

 Utredning om samarbeid på Hadeland og utvidet regiontilknytning Ja 
 Samlet dokument – saker fra mars 2023 til i dag    Ja 
 Samlet dokument – saker fra 2022 til februar 2023 om framtidig  Ja 

regionsamarbeid 
 Datoer fra arbeid med framtidig regionsamarbeid 2020-21  Ja 
 Vedlegg med saker fra 2018-20 om arbeidet med framtidig regionalt  Ja 

samarbeid på Hadeland 
 
Saksopplysninger: 
Denne saken tar opp spørsmål om utvidet regionrådssamarbeid. Dette henger imidlertid 
tett sammen med sak 15/23 om samarbeid på Hadeland. 
 
I vedlagte utredning har vi sett på regionrådets bakgrunn og historie, og på dagens 
situasjon og utfordringer. Det vises til prosessen fram til den situasjonen regionrådet står 
i nå. Ulike alternativer for framtidig organisering av samarbeidet på Hadeland er vurdert, 
samt et mulig utvidet regionrådsamarbeid overfor naboregionene. 
 
Kommunestyret i Lunner har vedtatt at de ønsker regiontilknytning med andre kommuner 
i nye Akershus fylke. De samme signalene har regionrådet fått fra Jevnaker. 
Formannskapene til Lunner og Jevnaker har etter møte i mars 2023 gitt signaler om at de 
ønsker å se i retning av Gardermoregionen. Gran har vedtatt at de først og fremst ønsker 
et regionsamarbeid med Hadelandskommunene og at det kan vurderes en utvidet 
regiontilknytning.  
 
Det er derfor vært opprettet dialog med naboregioner for å se om man kan finne gode 
samarbeidsløsninger. Dette er beskrevet i kapittel 3 i utredningen.  
 
I utredningen drøftes fordeler og ulemper med å gå inn i en større region og vi har forsøkt 
å beskrive alle de fire naboregionene til Hadeland med tanke på oppgaver som gjøres på 
regionalt nivå. Gitt signalene fra Lunner og Jevnaker har vi hatt ekstra fokus på 
Gardermoregionen.  
 
Forståelsen etter disse møtene er at man driver regionråd ganske ulikt på Hadeland og i 
Gardermoregionen. De har et mye større innslag av diskusjon om tjenestesamarbeid og 
mindre fokus på strategier innen samfunnsutvikling enn det Hadeland tradisjonelt har 
hatt. For Gardermoregionen er det viktig med en prosess for å få en bedre forståelse av 
hvilke områder som gavner både Gardermoregionen og Hadeland. De er positive til 
samarbeid på ett eller annet nivå med Hadelandsregionen, men er usikre på hvordan og 
når dette eventuelt kan gjøres. Per juni 2023 er det avtalt at koordinator i Gardermoen og 
på Hadeland skal se på hvordan man kan konkretisere dette bedre. 


